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Transportudvalget har i brev af 11. oktober 2019 stillet mig følgende spørgsmål, 
som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Niels 
Flemming Hansen (KF). 
 
Spørgsmål nr. 1: 
 
Vil ministeren redegøre for sine overvejelser om bødestørrelser i det tilfælde, at 
man ikke følger Færdselsstyrelsens anvisninger om vejsidekontrol? 
 
Svar: 
 
Udgangspunktet er, at spørgsmål om sanktionsstørrelser bedømmes af 
domstolene og ikke af lovgiver. Der er dog eksempler på, at lovgiver har givet 
anbefalinger om f.eks. bødestørrelser i forarbejderne til lovgivning.  
 
I dette tilfælde er der tale om bødestraf for ikke at efterleve Færdselsstyrelsens 
anvisninger i forbindelse med vejsidesyn. Som det fremgår af lovforslagets 
bemærkninger, er det ikke forventningen, at der ofte vil blive behov for at bruge 
sanktionsbestemmelsen, idet det – baseret på erfaringer fra lignende ordninger 
i Tyskland og Norge – er vurderingen, at branchen i hovedsagen vil medvirke 
frivilligt til vejsidesynene. På den baggrund finder jeg ikke, at der er 
omstændigheder i denne sag, som tilsiger et behov for, at lovgiv er anbefaler et 
bødeniveau.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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